

សេចក្តីថ្លែងការណ៍របស់លោក Stephen Mathias អគ្គលេខាធិការអង្គការសហប្រជាជាតិ

**អង្គជំនុំជម្រះវិសាមញ្ញក្នុងតុលាការ
សាលដីកាលើបណ្តឹងសាទុក្ខក្នុងសំណុំរឿង ០០២/០២
ថ្ងៃទី២២ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២**

ការប្រកាសសាលដីកាលើបណ្តឹងសាទុក្ខក្នុងសំណុំរឿង ០០២/០២ នៅថ្ងៃនេះ គឺជាសមិទ្ធផលមួយដ៏ធំធេង នៅក្នុងការងាររបស់អង្គជំនុំជម្រះវិសាមញ្ញក្នុងតុលាការកម្ពុជា (អវតក)។

សំណុំរឿងនេះបានឆ្លើយតបទៅនឹងឧក្រិដ្ឋកម្មធ្ងន់ធ្ងរបំផុតជាអន្តរជាតិមួយចំនួន ហើយសាលដីកាលើបណ្តឹងសាទុក្ខនេះ ពិតជាមានអានុភាពយ៉ាងសំខាន់ទៅលើការអភិវឌ្ឍបន្ថែមទៀតនៃច្បាប់ព្រហ្មទណ្ឌអន្តរជាតិ។ សំណុំរឿងនេះក៏មានសារសំខាន់ផងដែរចំពោះវិសាលភាព និងទំហំនៃឧក្រិដ្ឋកម្មដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់។ សាលក្រមក្នុងសំណុំរឿង ០០២/០២ ជាសាលក្រមវែងជាងគេដែលចេញដោយ អវតក ហើយអង្គជំនុំជម្រះតុលាការកំពូលបានពិចារណាទៅលើមូលដ្ឋានជាង ១.៨០០ នៃបណ្តឹងសាទុក្ខ។ ជាថ្មីម្តងទៀត អវតក បានបង្ហាញនូវសមត្ថភាពរបស់ខ្លួនក្នុងការរៀបចំកិច្ចដំណើរការនីតិវិធីផ្លូវតុលាការ អនុលោមតាមបទដ្ឋានអន្តរជាតិ។

នេះជាព្រឹត្តិការណ៍ជាប្រវត្តិសាស្ត្រសម្រាប់ អវតក និងយុត្តិធម៌ព្រហ្មទណ្ឌអន្តរជាតិកាន់តែទូលំទូលាយថែមទៀត។ សាលដីកានេះគឺជាសាលដីកាចុងក្រោយនៅ អវតក និងការបិទបញ្ចប់សំណុំរឿងនានាតាមផ្លូវតុលាការនៅ អវតក។

លោកអគ្គលេខាធិការបានគូសបញ្ជាក់ជាបន្តបន្ទាប់ថា មិនត្រូវឱ្យមានអំពើនិទណ្ឌភាពចំពោះឧក្រិដ្ឋកម្មធ្ងន់ធ្ងរបំផុតជាអន្តរជាតិទៀតទេ។ ការប្រកាសសាលដីកានៅថ្ងៃនេះ ឆ្លុះបញ្ចាំងនូវការប្តេជ្ញាចិត្តយូរអង្វែងរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងសហគមន៍អន្តរជាតិ ក្នុងការធានាឱ្យមានយុត្តិធម៌ជូនដល់ប្រជាជនកម្ពុជា ចំពោះឧក្រិដ្ឋកម្មដ៏រន្ធត់ដែលបានប្រព្រឹត្តក្នុងអំឡុងរបបខ្មែរក្រហម។ ការប្រកាសសាលដីកានៅថ្ងៃនេះ

គួសបញ្ជាក់ថា សហគមន៍អន្តរជាតិត្រៀមខ្លួនរួចជាស្រេច និងមានធនៈក្នុងការធានាឱ្យមានការទទួលខុសត្រូវ ចំពោះឧក្រិដ្ឋកម្មធ្ងន់ធ្ងរបំផុតជាអន្តរជាតិ ទោះបីបានប្រព្រឹត្តទៅច្រើនទសវត្សរ៍មកហើយក្តី។

កាលពីថ្ងៃពុធ ខ្ញុំបានជួបពិភាក្សាប្រកបដោយការស្ថាបនាជាមួយឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី **ប៊ិន ឈិន** អំពី ការងារសេសសល់របស់ អវតក និងការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិ ក្នុងការធានារក្សានូវកេរ្តិ៍រំណែល ជាយូរអង្វែងរបស់ អវតក សម្រាប់ប្រជាជនកម្ពុជា។ មុខងារសេសសល់គឺជាកិច្ចការគន្លឹះដើម្បីធានាឱ្យមាន ការវិនិយោគពីសហគមន៍អន្តរជាតិចំពោះ អវតក ក្នុងការដាក់បង្ហាញ និងថែរក្សាកេរ្តិ៍រំណែលរបស់តុលាការ នេះ នៅកម្ពុជា។

ឆ្លៀតក្នុងឱកាសនេះ ខ្ញុំសូមថ្លែងអំណរគុណដល់លោក-លោកស្រីចៅក្រម និងបុគ្គលិករបស់ អវតក ចំពោះការ ប្តេជ្ញាចិត្ត និងការខិតខំប្រឹងប្រែងអស់ពីកម្លាំងកាយចិត្តរបស់ខ្លួនក្នុងការបំពេញការងារដើម្បី អវតក និងសូម ជំរុញដល់សហគមន៍អន្តរជាតិមេត្តាបន្តឧបត្ថម្ភគាំទ្រដល់ អវតក ក្នុងដំណាក់កាលការងារសេសសល់របស់ តុលាការនេះ។